



ကညီသးစၢ်ကရၢ (လၢ်ခၢ်သး)
KAREN YOUTH ORGANIZATION (Central)
 Email: kyohqktl@gmail.com.

“ကညီသးစၢ်ကရၢ အလံာ်ဟ့ၣ်ယုာ်ဆူ ကညီဒီကလုာ်မၤထူရၢမုာ်နံၤ ပွဲၤထီၣ် (၇၃) ဝိတဝီ”

မုာ်နံၤ - ၁၂ သီ၊ လါအီကူး၊ ၂၀၂၃ နံၣ်

ခိၣ်နၢ်သိၣ်ဒူ၊ ကညီသးစၢ် ဒီး ထံဖိကီၢ်ဖိ ကမုၢ်ခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ် ...

အဆိကတၢ် ပဝဲကညီသးစၢ်ကရၢ ပဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ယူးယီၣ်တၢ်လၢတၢ်ကပီၤဆူ ကညီဒီကလုာ်မၤထူရၢတဖၣ် လၢအလုာ်ထီၣ်အသးသမူလၢ ကညီကလုာ်တဖၣ်ကထူၣ်ဖျဲးထီၣ် လၢတၢ်ဆိၣ်တံၢ်မၤနၢၤကလုာ်ကလုာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မုာ်တနံၤအံၤမုာ်ဝဲ ပကညီဒီကလုာ်အဂီၢ် မုာ်နံၤဒိၣ်မုာ်နံၤထီၣ်တနံၤ လၢပတၢ်ကြၢးသးပုၤနီၣ်အံၤဘၣ် ဒီး ပကြၢးသ့ၣ်နီၣ်မၤလၢကပီၤအံၤ ဒီး စိာ်မူစိာ်ဂဲၤမၤထူရၢခိၣ်နၢ်. သိၣ်ဒူတဖၣ်အသးသဟီၣ် လၢပတၢ်ဂဲၤလိာ်ဆူညါ လၢတၢ်မၤလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ် မၤထူရၢခိၣ်နၢ်. သိၣ်ဒူတဖၣ် အတၢ်မုာ်လၢကွၢ်စိန့ၣ်လီၤ. မုာ်မုာ်နံၤလုာ်ဒိၣ်ပွၤဒိၣ်တနံၤ လၢကီၢ်ခိၣ်စိးဘေးအူကွဲၣ်ဒီး အပုၤမၤသကိးတၢ်ခိၣ်နၢ်လုာ်ဒိၣ်ပွၤဒိၣ်တဖၣ် လုာ်ထီၣ်ကွဲၣ်အသးသမူ လၢကညီတၢ်ပၢ်ဆၢအဂီၢ် ဒီး ပသ့ၣ်နီၣ်မၤလၢကပီၤအံၤအိၣ်တ့ၢ်လံ (၇၃)ဝိတဝီလံန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်မနုၤအပိ ကညီကလုာ်မၤထူရၢတဖၣ် ညိကွဲၣ်အနီၢ်ကစၢ်အဘျူး ဒီး လုာ်ထီၣ်အနီၢ်ခိ ဒီး အသးသမူလဲၣ်န့ၣ်အရူဒိၣ်မးလၢ ကညီဖိခဲလၢာ် ကြၢးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လီၤ. ကညီကလုာ်သုတလီၤမၤကွဲၣ် လၢကလုာ်ဒိၣ်စိ အတၢ်ဆိၣ်တံၢ်မၤနၢၤတဂ့ၤအဂီၢ်. ကညီကလုာ်ကအိၣ်ဒီး တၢ်ထဲသိးတုၤသိးလိာ်သးအခွဲးအယာ်. တၢ်သဘျူ ဒီး နီၢ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသးအခွဲးအယာ်အဂီၢ် ကညီကလုာ်မၤထူရၢတဖၣ် လုာ်ထီၣ်အသးသမူအါမးလံန့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်သက့ ကညီအမၤထူရၢ တဖၣ် အထံၣ်ကီၢ်သဲးတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤ ဒီး အတၢ်မုာ်လၢကွၢ်စိတဖၣ် တလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဒဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အပိသတးဒီး မုာ်တၢ်အရူဒိၣ်မးလၢ ပဝဲကညီဖိတဖၣ် ပကြၢးဆိမိၣ်ဒီး ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးန့ၣ်လီၤ. ကညီမၤထူရၢတဖၣ် အတၢ်မုာ်လၢကွၢ်စိ ကလၢပွဲၤထီၣ်အဂီၢ် မူဒါအိၣ်လၢ နၤယၤကညီဖိခဲလၢာ်အစုပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒိဖျိသနူအာသနူသီ လၢအမုာ် မိၤဟီၣ်ခိၣ်ကစၢ်သနူ. တၢ်မၤလဲၢ်အိၣ်ကီၢ်သနူ. ဖဲးစံး(ယပုၣ်)သနူ ဒီး ကလုာ်ဒိၣ်စိသနူ အတၢ်ဆိၣ်တံၢ်မၤနၢၤမၤဃာ် ပကညီဖိတဖၣ်အပိ ကညီခိၣ်နၢ်တဖၣ် ဂုာ်ကျဲးစးဒီးဒီသဒါဝဲဒၣ် လၢကျဲးအါဘိသနၢ်အါသနၢ်ဒ်သိးကညီ ကလုာ်ကထူၣ်ဖျဲးထီၣ်လၢ တၢ်မၤနၢၤမၤဃာ်အဖိလၢာ်န့ၣ်လီၤ. တုၤမုာ်မဆါတနံၤအံၤ ပဝဲကညီကလုာ်. ထံဖိကီၢ်ဖိကမုၢ်တဖၣ် တထူၣ်ဖျဲးထီၣ်ဒဲးလၢသနူအာတဖၣ် အတၢ်ဆိၣ်တံၢ်မၤနၢၤအဖိလၢာ်ဒဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညီကလုာ်ကထူၣ်ဖျဲးထီၣ်အဂီၢ် မုာ်ကညီကလုာ်မၤထူရၢတဖၣ်အတၢ်မုာ်လၢ ဒီး မုာ်နၤယၤပမူဒါ လၢပကဘၣ်ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်ဆူညါန့ၣ်လီၤ. ကညီတၢ်ပၢ် ဆၢတၢ်ဖဲးတၢ်မၤစ့ၢ်ကိး မုာ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢ ပဝဲကညီဖိတဖၣ် ပသုတလီၤမၤကွဲၣ်လၢ တၢ်မၤနၢၤအိၣ်ကီၢ်. တၢ်မၤဆူၣ်မၤစိး ဒီး တၢ်မၤနၢၤမၤဃာ်အပူၤတဂ့ၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢအပူၤကွဲၣ်လံၤလံၤန့ၣ် ကညီဒီကလုာ်ခိၣ်နၢ်တဖၣ် ဂုာ်ကျဲးစးဝဲဒ်သိးကဘျါရှဲထံၣ်ကီၢ်သဲး အတၢ်ဘၣ်ဂံာ်ဂုာ်အံၤလၢထံၣ်ကီၢ်သဲးတၢ်ဘျါရှဲအကျဲးဘၣ်ဆၣ် တနၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဘၣ်အမဲာ်ညါ ဒုၣ်ဒါဂဲၤလိာ်ပုၤလၢတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကး. တၢ်ဒုးတၢ်ယၤကျဲးအပိ ပပုၤကလုာ်အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီၤလၢအမုာ် တၢ်မုာ်တၢ်ခုၣ်. တၢ်ထဲသိးတုၤသိးလိာ်သးခွဲးယာ် ဒီး နီၢ်ကစၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသးခွဲးယာ်အဂီၢ် ပဘၣ်ဂဲၤလိာ်တ့ၢ်တၢ်လၢစုကဝဲတၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်ဂဲၤလိာ် ဒီး တုၤဆၢကတီၢ်ခဲအံၤပအိၣ်ဒဲးဒၣ်လၢတၢ်ဂဲၤလိာ်အဖါမုာ်န့ၣ်လီၤ. ပကရၢမိၢ်ပျါ ဒုၣ်အဲၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ်စၢ်ဖျိကရၢ အတၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲလၢအမုာ် တၢ်ဒုးန့ၣ်က့ၤကညီဖိထံၣ်ကီၢ်သဲးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်အံၤ မုာ်တၢ်အရူဒိၣ်မးလၢပပုၤကလုာ်ကညီဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အလီၢ်အိၣ်လၢပဝဲကညီဖိခဲလၢာ် ပကဘၣ်ပာ်ဖျိထီၣ်ပသး. အိၣ်ဒီးတၢ်ယူတၢ်ဖိ. ပကဘၣ်ကျဲးစးဟ့ၣ်လီၤသး. တူၢ်ဆါခိၣ်ဆါ

ပသး လာကျဲအါဘိအါသနာနီနီလီၤ ကလုာ်တၢ်ထုာ်ဖျဲးအဂီၢ် ပကဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤပသး၊ တူၢ်ဆါခိၣ်ဆါပသး၊ ဟ့ၣ်လီၤ တၢ်ဆါကတီၢ် ဒီး အိၣ်ဒီးသးလာအဲၣ်ပှၤကလုာ်နီၢ်နီၢ်အဲၣ်ညါ ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လာအမ့ၢ် ထံၣ်ကီၢ်သး တၢ်သ့တၢ်ဘၣ် ဒီး နီၢ်ကစၢ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ် ဒ်သိးပကမၤန့ၢ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ် လီၤ.

ဘုၣ်တဖျၢၣ် မ့ၢ်တလီၤတဲာ်ဆူဟီၣ်ခိၣ်ဒီးအုၣ်သံန့ၣ် မဲထီၣ်တသ့အသိး ပဝဲကညီဖိတဖၣ် ပမ့ၢ်တဟ့ၣ်လီၤပသး တူၢ်ဆါခိၣ်ဆါပသး ဒီး ညိကွံာ်နီၢ်ကစၢ်အဘျုးန့ၣ် ပတတုၤဆူတၢ်မၤလၢထီၣ်ပှၤထီၣ်က့ၤ ပပှၤကလုာ်အတၢ်မိၣ်န့ၣ်သးလီ တဖၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ မ့ၢ်တနံၤအံၤ မ့ၢ်နံၤလုာ်ဒိၣ်ပှၤဒိၣ်လၢ ပဝဲကညီဖိခဲလၢာ်အဂီၢ် ဒီး မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးမ့ၢ်နံၤတနံၤလၢအဒုးသ့ၣ်နီၣ် ထီၣ်ကညီဖိတဖၣ်လၢ ကညီမၤထူၤတဖၣ်ဒါလီၤန့ၣ်ပှၤတၢ်သဘျုးကျဲလၢ ပကဘၣ်လဲၤ ပကဘၣ်ဖိၣ်ထီၣ်ဆူညါ လၢတၢ်မၤ လၢထီၣ်ပှၤထီၣ် ကညီဒီးကလုာ် အတၢ်မ့ၢ်လၢကွၢ်ဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတၢ် မ်ပဝဲကညီဖိခဲလၢာ် ပကဟ့ၣ်ထီၣ်သကိး တၢ်သ့ၣ်နီၣ်တၢ်စံးဘျုးစံးဖှိၣ် ဒီး တၢ်ယုးယီၣ်ပာ်ကဲ ဒိၣ်ဒိၣ်အါအါဆူ မၤထူၤရၢခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒူ၊ ထံဖိကီၢ်ဖိကမ့ၢ် သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်ဝံၤ မ်ပကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်သကိး ကလုာ်အတၢ်ရီၤ ဖှိၣ်ယုးဖိး ဒီး တၢ်ပာ်လီၤသးကျၢၢ်မုဆုၤ လၢတၢ်ဂဲၤလိာ်ဆူညါ လၢတၢ်ပာ်ဆါအဂီၢ် ဒိဖျိပကရၢမိၢ်ပှၤ ခုၣ်အဲၣ်ယုာ်- ကညီဒီးကလုာ်စၢ်ဖှိၣ်ကရၢ အတၢ်တီခိၣ်ရီၤမဲ စးထီၣ်မ့ၢ်တနံၤအံၤ ဒီး ဆူညါန့ၣ်တက့ၢ်.

“မ် မၤထူၤရၢအသးသဟီၣ် ကမူဝဲလၢ ကညီဖိကိးကအပူၤ ထီဘိတက့ၢ်”

လီၢ်ခါၣ်သးပၤဆူတၢ်ကမံးတံာ်
ကညီသးစၢ်ကရၢ
ကီၢ်သူလုၤ